

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS  
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY  
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS  
Department of International Law**

**Annotation to the master's thesis**

**WIPO ARBITRATION IN THE FIELD OF  
INTELLECTUAL PROPERTY**

**SU XINYI**

Scientific supervisor –

PhD in Law, Associate Professor

Sergey Losev

Minsk, 2025

## ANNOTATION

**Structure and scope of the master's thesis:** 49 p, 3 chapter, 54 sources.

**Keywords:** WIPO, arbitration, rules, framework, standards

**Actuality of the Master's Thesis Topic :** Disputes related to intellectual property rights are complex and require the involvement of specialists in this field. When large companies, research centers, and start-ups are involved in a dispute, the parties are interested in transferring it for consideration to the most competent and independent body. This is why the arbitration and mediation services offered by WIPO as a specialized international organization may be of particular interest.

**Purpose of the research :** The aim of the master's thesis is to conduct a comprehensive study of alternative dispute resolution mechanisms based on WIPO.

**The objectives of the research are:**

- study of the subject of WIPO activities as a specialized international intergovernmental organization;
- analysis of the legal basis for the activities of the WIPO Arbitration and Mediation Center;
- analysis of the mechanism for resolving disputes related to domain names;
- review of the practice of alternative dispute resolution based on WIPO;
- assessment of the advantages of using the services of the WIPO Arbitration and Mediation Center.

**Essence and methods of the research :** When conducting research, general scientific and special research methods should be used, including comparative legal, historical legal, and formal legal.

**Other information :** The research carried out in the master's thesis is of a theoretical and applied nature, aimed at developing recommendations for persons interested in turning to alternative dispute resolution procedures based on WIPO.

## АННОТАЦИЯ

**Структура и объем магистерской диссертации:** 49 с., 3 главы, 54 источника.

**Ключевые слова:** ВОИС (WIPO), арбитраж, правила, система, стандарты.

Актуальность темы магистерской диссертации: Споры, связанные с правами интеллектуальной собственности, отличаются сложностью и требуют привлечения специалистов в данной области. Когда в спор вовлечены крупные компании, научно-исследовательские центры и стартапы, стороны заинтересованы в передаче его на рассмотрение наиболее компетентному и независимому органу. Именно поэтому услуги по арбитражу и медиации, предлагаемые ВОИС как специализированной международной организацией, могут представлять особый интерес.

**Цель исследования:** Целью магистерской диссертации является комплексное исследование механизмов альтернативного разрешения споров (АРС) на базе ВОИС.

**Задачи исследования:**

изучение предмета деятельности ВОИС как специализированной международной межправительственной организации;

анализ правовых основ деятельности Центра арбитража и медиации ВОИС;

анализ механизма разрешения споров, связанных с доменными именами;

обзор практики альтернативного разрешения споров на базе ВОИС;

оценка преимуществ использования услуг Центра арбитража и медиации ВОИС.

**Сущность и методы исследования:** При проведении исследования должны использоваться общенаучные и специальные методы исследования, включая сравнительно-правовой, историко-правовой и формально-юридический.

**Прочая информация:** Проведенное в магистерской диссертации исследование носит теоретико-прикладной характер и направлено на выработку рекомендаций для лиц, заинтересованных в обращении к процедурам альтернативного разрешения споров на базе ВОИС.